

PROTOKÓŁ NR XVI/ 2012

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą
w dniu 26 stycznia 2012 r.

Punkt 1.

Otwarcie Sesji.

Punkt 2.

Stwierdzenie quorum.

Punkt 3.

Przyjęcie porządku obrad.

Punkt 4.

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski.

Punkt 5.

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.

Punkt 6.

Informacja na temat funkcjonowania placówek kulturalnych oraz zapoznanie się z ofertą usług kulturalnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej w 2012 r.

Punkt 7.

Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.

Punkt 8.

Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.

Punkt 9.

Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą na 2012 rok.

Punkt 10.

Interpelacje Radnych.

Punkt 11.

Wolne głosy i wnioski.

Punkt 12.

Zamknięcie sesji.

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Przewodniczący Janusz Janicki otworzył XVI sesję Rady Gminy i powitał Radnych Gminy Nowe Miasto , Sołtysów, Kierowników Jednostek Samorządowych, pana Wójta, panią Sekretarz, Radnego Powiatowego Stefana Kominka, mieszkańców, Przedstawicieli Prasy oraz wszystkich pozostałych.

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.

Przewodniczący Pan Janusz Janicki poinformował, że jest obecnych 12 Radnych co stanowi, że podjęte dzisiaj uchwały będą prawomocne.

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad.

W punkcie tym Przewodniczący odczytał porządek obrad i po stwierdzeniu że nie ma uwag i propozycji do porządku, poddał go pod głosowanie. Porządek posiedzenia został przyjęty 12 głosami. Na posiedzenie dotarł Radny Zenon Roszyk, obecnych 13 Radnych.

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski.

Nikt z Radnych nie wniósł poprawek do protokołu. Po przeprowadzonym głosowaniu przez Przewodniczącego protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 13 głosami. Następnie Przewodniczący poinformował, że na Sesję spłynęła 1 interpelacja, na którą odpowiedź będzie udzielona na kolejnej Sesji Rady Gminy w dniu 23 lutego 2012.

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.

Przewodniczący Janusz Janicki informował, że miesiąc styczeń jest okresem spokojniejszym jeśli chodzi o uczestnictwo w różnych wydarzeniach, odbyły się dwie uroczystości w których miał przyjemność uczestniczyć. Jedną z nich to obchody Dnia Babci i Dziadka, na którą został zaproszony przez Radnego i Sołtysa Kruczyna Marka Banaszaka, która odbywała się w bardzo miłej atmosferze. Drugą imprezą był II Ogólnopolski Turniej Piłki Nożnej dziewcząt i chłopców, impreza zorganizowana wzorowo pod każdym względem przez Pana Ireneusza Janickiego, nauczyciela wychowania fizycznego w Kłęce. Impreza zorganizowana pod patronatem klubu „Ziółka” z Kłęki, w której brały udział drużyny z całej Polski. Rada wraz z Wójtem zakupiła na tą imprezę, dwa puchary Fair Play jako nagrodę za wzorową postawę dla dziewcząt i chłopców, które zostały im wręczone. Przewodniczący informował dalej, że Rada będzie wspierać tą imprezę w kolejnych latach, ponieważ skupia ona zawodników z całej Polski i jest na bardzo wysokim poziomie.

Przewodniczący podziękował i przypomniał, że w kolejnym punkcie wysłuchamy informacji na temat oferty kulturalnej Biblioteki Publicznej oraz Gminnego Ośrodka Kultury.

Ad. 6. Informacja na temat funkcjonowania placówek kulturalnych oraz zapoznanie się z ofertą usług kulturalnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej w 2012 r.

W punkcie tym jako pierwsza głos zabrała Pani Krystyna Muzolf – Dyrektor Biblioteki Publicznej w Nowym Mieście nad Wartą. Pani Dyrektor informowała, że Biblioteka Publiczna jest instytucją, która przez swoją działalność merytoryczną służy społeczności lokalnej upowszechniając wiedzę i dorobek kultury za pośrednictwem książek i czasopism oraz Internetu. Biblioteka pragnie być postrzegana w środowisku jako nowoczesny ośrodek gromadzenia i udostępniania nie tylko atrakcyjnego księgozbioru, ale także ośrodek rzetelnej informacji. Chce stać się Biblioteką otwartą i przyjazną dla wszystkich grup wiekowych, aby oferta kulturalna i oświatowa wychodziła naprzeciw oczekiwaniom społeczności lokalnej, a Biblioteka była miejscem gdzie można ciekawie spędzić wolny czas i rozwijać swoje zainteresowania.

Następnie Pani Dyrektor przedstawiła dokładny Plan Pracy Biblioteki Publicznej Gminy Nowe Miasto nad Wartą na rok 2012, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Kolejno głos zabrał Pan Maciej Kuderczak – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Nowym Mieście nad Wartą. Pan Dyrektor informował, że GOK działa od 1 stycznia 2002 r., jako samorządowa instytucja kultury, mając do dyspozycji budżet roczny, który kwartalnie otrzymuje na konto, oraz wypracowane dochody własne z działalności statutowej. Całość podlega co pół roku szczegółowemu rozliczeniu i sprawozdaniu. W ośrodku Kultury działają różne zespoły muzyczne, taneczne, koła zainteresowań prowadzące różne formy zajęć popołudniowych, które są już na stałe wpisane w kalendarz działalności. Ponadto GOK czyni starania nad wzbogaceniem oferty zespołów, zajęć i warsztatów, nieustannie poszukując

trafnych decyzji, a ośrodek otwarty jest na różne propozycje i każda nowa na pewno zostanie rozpatrzona.

Pan Dyrektor przedstawił Ofertę usług kulturalnych na rok 2012 Gminnego Ośrodka Kultury w Nowym Mieście nad Wartą, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący podziękował za przedstawienie ofert kulturalnych zarówno Biblioteki Publicznej jak i Gminnego Ośrodka Kultury i zaproponował zadawanie pytań, jeśli są w tym temacie.

► Radny Marek Mroziński pytał Dyrektora GOK, jaki jest jego udział w organizacji j. angielskiego i nauki gry na gitarze, oprócz wynajęcia sali, bo wie że jest to grupa zorganizowana przez rodziców, opłacana przez rodziców, a udział Dyrektora sprowadza się do dania kluczy pani która to prowadzi. To jest jakaś pomyłka, jeśli na tym ma się opierać działalność GOK, zrobmy z tego gminną wypożyczalnię pomieszczeń.

► Dyrektor GOK odpowiedział Radnemu, że to tak samo jakbyśmy mieli nikomu nic nie wypożyczać bo nie nasza w tym rola. Nasza rola w tej sytuacji jest taka, że pomieszczenie musimy dać, musimy je uszykować, musimy podpisać umowę, rozliczyć wszystko i nie odbywa się tu nic z przypadku. Wszystko musi być poparte papierami i stosownymi umowami, grupę nie stworzyli rodzice tylko pani, która z nami podpisała umowę, to jej udostępniamy salę a ona za tę salę płaci. Dyrektor dodał, że jest to dochód z którego państwo Radni nas rozliczacie, bo jesteśmy zobowiązani wypracować dochód który sobie zaplanowaliśmy, musimy wypracowywać dochód i to też jest forma działalności.

► Radny Mroziński dodał, że akurat obydwie jego córki uczestniczą w tych zajęciach i że udział Dyrektora w tych zajęciach to podpisanie umowy i udostępnienie sali, którą pani prowadząca sama sobie otwiera.

► Dyrektor GOK dodał, że nie chodzi na te zajęcia i nie musi otwierać sali.

► Radny Wincenty Pawelczyk zapytał, jakie GOK zaplanował dochody na 2012 rok z tytułu wypożyczania sali na wszystkie imprezy, na jakim poziomie są one uwzględnione.

► Dyrektor GOK odpowiedział, że na ten rok zaplanowane jest pozyskanie środków, zgodnie z rozporządzeniem na bazie zeszłego roku z trzech kwartałów czyli do końca października, w kwocie 17 000 zł, gdzie prawdopodobnie ta suma ulegnie podwyższeniu.

► Radna Julia Rzepka, wyraziła swoją opinię na temat Biblioteki Publicznej, która jest bardzo pozytywna, bo Biblioteka prowadzi wiele działań. Dalej wyraziła opinię swoją i mieszkańców Nowego Miasta, którzy są zadowoleni z działalności Biblioteki Publicznej, a narzekają na działalność GOK. Dodała, że jako Radna jest po to aby o tej sprawie głośno mówić. Radna Rzepka pochwaliła Dyrektora, że pod względem technicznym nie ma żadnych zastrzeżeń, natomiast działalność kulturalna w GOK jest krytyczna. Budżet GOK jest nie mały i w stosunku do budżetu JOK Jarocin nie ma dużych różnic, choć różne są tutaj skale działalności i nie można tego porównywać. Dalej informowała, że oferta i forma działalności GOK musi ulec zmianie, głębokiej weryfikacji i trzeba się zastanowić nad odbiorcami tych działań. Po pierwsze mieszkańcy zarzucają, że GOK jest zamknięty w godzinach popołudniowo-wieczornych, gdzie mieszkańcy chcieliby skorzystać z jakiegoś wachlarza propozycji dla nich by gdzieś wyjść. Po drugie organizacja Sylwestra, która w formie zaproponowanej przez GOK już ludzi nie interesuje, a trzeba zrobić go w innej formie, skusić ludzi żeby chcieli się bawić. Zarzuty mieszkańców są również o to że obojętnie co się dzieje w GOK, jest podpisywane pod jego działalność. Radna Rzepka pochwaliła następnie Sylwestra pod chmurką zorganizowanego przez panią Sołtys i Radę Sołecką, dodając że trzeba iść z duchem czasu i organizować takie formy kultury bardziej osiągalne dla wszystkich. Zasugerowała Dyrektorowi GOK, aby bardziej otworzył się na współpracę z różnymi organizacjami, Sołtysami, Radą Sołecką, by wspólnie coś zorganizować, lub spróbować samemu zorganizować imprezy w innej formie np. pod chmurką, a nie w formie balowej

która się nie sprawdza. Na zakończenie Radna dodała, że poprzeczka jest wysoka, niezadowolenie społeczeństwa spore i dlatego warto coś zmienić.

► Radna Alicja Kryszak, podzieliła zdanie Radnej Rzepki, że oferta Biblioteki Publicznej jest wspaniała i zadała pytanie, czy panie z Biblioteki mogłyby przyjechać do Chwałęcina na zaproszenie, bo dzieci z odległych wsi nie przyjadą do Biblioteki w Nowym Mieście.

► Pani Dyrektor Biblioteki, odpowiedziała Radnej że bardzo chętnie, bo Biblioteka jest otwarta na wszelką współpracę o czym informowała już w swoim wystąpieniu. Biblioteka posiada wyszkoloną kadrę, panie są po tzw. bibliotekoterapii, polegającej na pracy z dziećmi na bazie odpowiednio dobranych książek poruszających różnego rodzaju trudne zagadnienia. Na koniec pani Dyrektor dodała, że jeśli będą zaproszenia na jakąkolwiek świetlicę, to na pewno pracownicy przyjadą.

► Radny Jacek Nyczke pytał Dyrektora GOK, czy nowo tworzona kapela podwórkowa będzie też wykorzystywana na lokalne uroczystości, jak na przykład zawody strażackie, majówki, itd.

► Pan Maciej Kuderczak odpowiedział, że właśnie o to chodzi aby powstała kapela podwórkowa z prawdziwego zdarzenia i brała udział w różnych uroczystościach.

► Radny Artur Borkowski zapytał, czy powstająca w marcu grupa teatralna będzie prowadziła warsztaty z profesjonalnymi aktorami, oraz czy warsztaty będą dla dzieci czy dla szerokiego przekroju.

► Pan Maciej Kuderczak odpowiedział, że głównym odpowiedzialnym za tę grupę będzie pan Artur Pachala, co jest również przedstawione na plakatach informacyjnych, oraz że warsztaty kierowane są dla szerokiego przekroju od 5-99 lat. Wszelkie informacje są dostępne na plakatach oraz stronie internetowej .

► Radny Borkowski zapytał panią Dyrektor Biblioteki, czy Biblioteka ma interaktywną stronę, aby przez internet wypożyczyć książkę lub złożyć zamówienie.

► Pani Dyrektor odpowiedziała, że w tej chwili nie posiada, ale przyjmowane są zamówienia przez telefon, oraz że strona internetowa Biblioteki będzie działać do końca lutego. Zamawianie przez internet jest związane z nowym programem bibliotecznym służącym temu celowi, ale może po rozmowach z informatykiem i wejściu Biblioteki w Holding, uda się w przyszłości uruchomić wypożyczanie przez internet.

► Radny Zenon Roszyk odniósł się do uwagi Radnego Mrozińskiego, nie rozumiejąc sugestii czy uwagi, dlaczego Dyrektor GOK ma być na każdym zorganizowanym spotkaniu i we wszystkich brać udział.

► Radny Mroziński w odpowiedzi zapytał, kto ma otwierać drzwi.

► Radny Roszyk odpowiedział, że rodzice sami sobie otwierają.

► Radny Mroziński pytał, czy Radny Roszyk wpuściłby kogoś obcego do domu i że otwieranie drzwi nie jest działalnością Domu Kultury.

► Radny Roszyk odpowiedział, że Radna Rzepka informowała że w kwestii technicznej wszystko jest super, więc nie rozumie tego ataku na Dyrektora.

► Przewodniczący Janusz Janicki zabrał głos, informując że tego sporu kto otwiera drzwi nie ma co tutaj rozstrzygać, oraz że każdy z Radnych może wyrazić swoje zdanie, ale tutaj nie ma sensu tego dalej ciągnąć. Przewodniczący dodał, że cieszy go pełna deklaracja obu instytucji na współpracę ze wszystkimi środowiskami i oby Radni i władze Gminy z tego skorzystały. Podkreślił, że w szczególności Sołtysi powinni wykorzystać te dwie instytucje i prosić je o wspomoczenie w organizacji różnych imprez, by w przyszłym roku o tej porze zadowolenie było większe.

► Sołtys Agnieszka Król zapytała, czy Biblioteka ma sporządzony terminarz swoich spotkań, bo jest zachwycona działalnością Biblioteki i chciałaby wywiesić na tablicy na osiedlu więcej informacji, bo nie zawsze są one dostępne.

► Pani Dyrektor Biblioteki informowała, że jest zarys takich planów przygotowanych przez poszczególne jednostki i w razie potrzeb biblioteka będzie dostarczać różnego rodzaju plakaty i informacje. Pani Muzolf dodała, że cokolwiek biblioteka robi wysyłane jest ok. 100 zaproszeń, dodatkowo e-maile, oraz zaproszenia telefoniczne, ale niestety frekwencja jest różna. Biblioteka jest również otwarta na propozycje np. spotkania z kimś ciekawym i wtedy będziemy starać się zorganizować takie spotkanie. Biblioteka ma bogatą ofertę, ciągle się coś dzieje, szczególnie w oddziałach dla dzieci gdzie statystyka czytania książek wśród najmłodszych bardzo się poprawiła.

► Sołtys Agnieszka Król informowała, że nie zadawała jej oferta GOK, która jak na tak duży ośrodek kulturalny, ta oferta nie wnosi nic nowego, nic co się może sprawdzić. To wszystko proponowane już było i się nie sprawdziło, przynajmniej w większości przypadków. Z rzeczy, których głównym organizatorem jest Dom Kultury, to tak naprawdę jeden i drugi festiwal piosenki dla dzieci i Wianki, a jest to za duży ośrodek kulturalny. Pani Sołtys informowała jeszcze o braku współpracy, której inicjatorem powinien być Dyrektor Ośrodka Kultury, wychodzący do Sołtysów, Radnych z propozycją współpracy i pomocy w organizowaniu życia kulturalnego. Pani Sołtys w imieniu swoim i mieszkańców informowała, że pan Maciej ma zdolność, może nieświadomą podpinania się pod imprezy i że ludzie nie będą pracować na Dom Kultury, który to sam powinien wyjść z inicjatywą. Sołtys Agnieszka Król na zakończenie dodała, że ma nadzieje że to się zmieni, nie twierdzi że Pan Maciej nie ma pomysłów, tylko być może przez rutynę gdzieś to uciekło. Program dziś przedstawiony to jest ciągle to samo, nic nowego, choć Nowe Miasto jest trudnym gruntem, to nikt jej nie wmówi że tu się nie da nic zrobić. Pani Sołtys dodała, że jest sołtysem od marca zeszłego roku i nie da sobie wmówić, że Nowe Miasto jest nie do ruszenia, wierzy w współpracę i że w końcu może z tego coś być.

► Wójt Aleksander Podemski informował, że jeśli chodzi o kulturę, to naszą troską powinna być Biblioteka i Dom Kultury, świetlice socjoterapeutyczne i sołectwa. Rolą GOK i jej Dyrektora powinno być skoordynowanie tego wszystkiego. Obecnie mamy piękne świetlice i kolejne będą remontowane, ale co dalej z nimi. Wójt informował dalej, że jego wrażenie jest takie, że potrzeby w zakresie kultury są inne, pewne rzeczy są już ograne, być może niektórym ludziom trzeba by podziękować. Wójt nie miał nic do zarzucenia Dyrektorowi w sprawach technicznych i organizacyjnych, ale podkreślił, że ludzie oczekują czegoś innego, nowych spotkań z ciekawymi ludźmi a nie konieczne ciągnięcie czegoś na siłę. Wójt informował, że jest ustawa która reguluje, że można połączyć Dom Kultury i Bibliotekę i utworzyć nową instytucję. Do tej pory było to niemożliwe, ale teraz reguluje to ustawa, może dojść do sytuacji kiedy te dwa ośrodki się połączy i będzie jedna instytucja z nową organizacją. Dysponujemy określonym budżetem, a to wszystko kosztuje, kadra dobrze wykształcona a zarabia dużo mniej niż w oświacie. Biblioteka robi bardzo dużo, nawet rzeczy które powinny szkoły robić, ale ta inicjatywa i zaangażowanie Biblioteki jest bardzo dobre. Na koniec Wójt dodał, że trzeba o tych sprawach mówić, trzeba coś zmieniać, a kwestia połączenia tych dwóch placówek leży w gestii Radnych.

► Radny Wincenty Pawelczyk zapytał, ile kosztuje roczne wynagrodzenie instruktorskie osób prowadzących chóry i kółka.

► Pan Maciej Kuderczak odpowiedział, że instruktorzy nie mają dużo płacone, to ok. 20-30 zł. brutto za godzinę.

► Przewodniczący odczytał ze sprawozdania za 2010 rok, że z umów zlecenia instruktorskich za 2010 r. była to kwota w sumie ok. 18 000 zł.

► Radny Zenon Roszyk informował, że Pan Dyrektor GOK został osaczony przez swoich i zadał pytanie czy występował do Dyrektora ktoś z mieszkańców Nowego Miasta, czy Rada Sołectwa, pani Sołtys oficjalnie z propozycjami i pomysłami żeby coś konkretnego zrobić.

- ▶ Pan Maciej Kuderczak odpowiedział, że oficjalnie czegoś takiego nie było, ale są rozmowy, spotykamy się z różnymi ludźmi, organizacjami, w kwestii pomocy przy jakiejś imprezie. Są to luźne rozmowy ale zawsze rozstrzygamy je pozytywnie.
- ▶ Przewodniczący zaproponował Dyrektorowi, organizację spotkania i zaproszenie wszystkich mieszkańców gminy, którzy są zainteresowani jakąkolwiek współpracą w dziedzinie kultury, aby mieli odwagę przyjść i powiedzieć konkretnie co chcą. Ciągłe mówi się, że mieszkańcy coś chcą, dlatego niech przyjdą na spotkanie i przedstawią konkretną propozycję, aby móc rozmawiać uczciwie o tych problemach.
- ▶ Sołtys Agnieszka Król informowała, że jeśli coś robi jak np. ubiegłorocznego Sylwestra, to nie czeka tylko sama wychodzi z inicjatywą do mieszkańców, czy np. strażaków i pyta czy pomogą w organizacji imprezy. Dodała, że jeśli organizuje coś w sołectwie to sama jeździ i zaprasza mieszkańców, a nie czeka na pomoc.
- ▶ Przewodniczący dodał, że dlatego zaproponował spotkanie dla mieszkańców, aby przyszli i powiedzieli co chcą.
- ▶ Radny Roszyk broniąc Dyrektora, informował że to jest robione bo Dyrektor to wymieniał, tylko ciągle jest mówione, że to już było robione i ciągle robi to samo, to niech przedstawia swoje pomysły.
- ▶ Sołtys Agnieszka Król informowała, że się z panem Radnym Roszykiem nie rozumieją.
- ▶ Radny Roszyk odpowiedział, że widocznie nie umiecie z ludźmi rozmawiać, w Wolicy Pustej było tyle pomysłów, zrobiliśmy spotkanie i wszyscy się wycofali.
- ▶ Radna Julia Rzepka informowała, że kiedy 3,5 roku temu Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Nowomiejskiej chciało zorganizować imprezę, odmówiono stwierdzając, że Stowarzyszenie nie udźwignie tego zadania i ma być zrobione pod szyldem GOK-u., a nie Stowarzyszenia. Mieliśmy to robić razem, ale odmówiliśmy bo jeśli Stowarzyszenie coś robi to jest nasza impreza, a wypożyczenie sceny czy pomoc techniczna nie świadczy o tym, że jest się współorganizatorem tej imprezy. Radna informowała, że od lat działa społecznie, zna ludzi którzy też działają, ale wolą to robić w Stowarzyszeniu niż pod szyldem GOK-u. Robi się jakaś konkurencja, a powinniśmy się jednać i wspólnie coś robić, ale zaczyna się coś dziać bo rozmawiamy o tym i na Komisjach. Dalej Radna informowała, że ostatnia Komisja odbyła się na zaproszenie OSP Klęka i w swoim wystąpieniu pan Jambor prezes Phytopharmu, podkreślił, że cieszy się z działalności kulturalnej strażaków, bo oni organizują życie kulturalne w Klęce. Na zakończenie Radna dodała, że jest za zorganizowaniem spotkania dla mieszkańców, ale obawia się czy odważą się przyjść, bo uważają że od tego mają Radnych.
- ▶ Sołtys Agnieszka Król informowała, że chciałaby w końcu aby jakaś współpraca powstała, bo odbywają się różne wyjazdy (np. do operetki), organizowane przez prywatne osoby i to się wszystko udaje, więc nie wie gdzie tkwi problem.
- ▶ Wójt Gminy informował, że obecnie Gmina ma obowiązek dać pieniądze nie tylko dla GOK-u, ale również dać pieniądze na otwarte konkursy dla organizacji pozarządowych. Dzisiaj takim partnerem i konkurentem jest OSP w Klęce, która startuje w konkursach z powodzeniem i te projekty są bardzo dobrze organizowane i dobrze rozliczone. Wójt dodał, że wkrótce może być tak, że życie kulturalne zabezpieczą organizacje działające na terenie Gminy. Gmina przydzieli tylko pieniądze, powoła Komisje która oceni propozycje organizacji, GOK jest potrzebny i niech istnieje, ale organizacje mogą startować w otwartych konkursach i również organizować życie kulturalne na terenie Gminy.
- ▶ Przewodniczący stwierdził, że trudno zabronić organizacjom organizowania takich imprez. Trzeba się zastanowić, czy całą działalnością kulturalną ma się zajmować Dom Kultury, to faktycznie ta działalność Domu Kultury jest mało widoczna, czy Dom Kultury i Dyrektor jest po to, by wyłącznie te organizacje i te osoby wspierać. Jeżeli tylko ma wspierać i pomagać od tej strony technicznej, to jakieś środki z Domu Kultury powinny być skierowane na te organizacje, które tą działalnością kulturalną się zajmują. Jeżeli ma tą działalność tylko i

wyłącznie organizować na terenie Gminy, zdjęć te obowiązki z innych organizacji, wtedy musimy też wpierać w jakiś sposób finansowy Dom Kultury. Przewodniczący dodał, że w tej sprawie są dwie drogi i dlatego są te właśnie nieporozumienia, a wszystko idzie w tym kierunku że różne organizacje składają propozycje działalności kulturalnej, wybiera się najlepszą i na to kieruje się środki, a Dyrektor zarządza Domem Kultury, jako budynkiem w którym te imprezy się odbywają.

► Radny Wincenty Pawelczyk informował, że spotkanie powinno być zorganizowane z Organizacjami Pozarządowymi i Sołtysami, aby wspólnie wypracować stanowisko i przyczynić się aby o Gminie było głośno. Dodał, że Sołtysi są po to aby skonsolidować mieszkańców i organizować życie kulturalne, bo trzeba sobie pomagać, choć środowisko Nowego Miasta jest bardzo trudne. Dyrektor GOK całego ciężaru nie poniesie, przy takim budżecie jakim dysponuje nie jest w stanie zrobić wielkiej działalności.

► Radny Marek Banaszak zwrócił się do Sołtys Agnieszki Król, że dopiero się w rolę Sołtysa wprawia, ładnie działa, ale my już to zjedli. Starsi Sołtysi się już wprawili, a pani Agnieszka też się wprawi.

► Radna Julia Rzepka odpowiedziała Radnemu Banaszakowi, że można zrobić imprezę bez pieniędzy, Pani Sołtys Król wraz z Radą Sołecką zrobiła Sylwestra kryzysowego, nie tracąc z funduszu sołeckiego ani grosza.

► Radny Artur Borkowski poinformował, że tak jak jest podzielone społeczeństwo w Nowym Mieście, tak w żadnej innej wsi naszej Gminy. Powstały dwa obozy pani Julii i pani Agnieszki nazywając to kolokwialnie, oraz pana Macieja Kuderczaka. Jeżeli będzie tak podzielone społeczeństwo, w tak drobnych sprawach jak działalność Ośrodka Kultury, działającego dla całej społeczności gminnej, to nigdy nie będzie sukcesu. Dopóki nie dojdzie do porozumienia i zjednięcia społeczeństwa w jedną grupę, to nie ma szans żeby cokolwiek się udało. Na zakończenie Radny Borkowski dodał, że żadna wieś w naszej gminie nie ma takich spięć i nieporozumień między mieszkańcami, nie rozumie tego, być może za dużo ludzi chciałoby rządzić i zbierać chwałę.

► Przewodniczący podziękował za mądre słowa Radnemu Borkowskiemu.

► Radna Rzepka odniosła się do słów Radnego Borkowskiego informując, że nie podoba jej się co powiedział, to nieprawda że mieszkańcy są podzieleni, współpracujemy z mieszkańcami z różnych wiosek. Radna informowała dalej, że została zmuszona i poinformowała, że pan Dyrektor GOK-u jako instruktora języka niemieckiego zatrudnia swoją żonę, o takich sprawach mówimy.

► Przewodniczący skorzystał ze swojego prawa i przerwał dyskusję, otrzymując pełne poparcie Radnych na jej przerwanie. Dodał, że dyskusja była potrzebna, ale w tym klimacie nie ma sensu jej ciągnąć.

► Dyrektor GOK na koniec poprosił o udzielenie głosu, informując że ta dyskusja dzisiaj do niczego dobrego nie zaprowadzi. Dodał, że nie pozwoli sobie wmówić, że robi 2-3 imprezy a resztę ktoś tam robi, jeśli organizuje imprezę technicznie, prowadzi ją, to taką imprezę może zaliczyć sobie jako też własną. To jest paranoja co nieraz pomyślane jest o działalności Ośrodka Kultury.

► Sołtys Agnieszka Król poinformowała, że mówiła głośno o tym co przynieśli jej mieszkańcy, nie obserwując pracy Dyrektora osobiście.

► Radna Zofia Kędziora informowała, że dwa razy miała wypożyczoną salę w Domu Kultury, gości z całej Polski zachwyconych piękną salą, niestety mieszkańcy nie dopisują i nie potrafią z tej kultury korzystać. Widać to na przykład na organizowanych Balikach dla dzieci, gdyby nie dzieci z zewnątrz dowiezione na salę, frekwencja dzieci z Nowego Miasta byłaby niewielka. Głównym błędem jest to, że nie dopisuje frekwencja.

Ad. 7. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.

Wójt Aleksander Podemski informował, że rozstrzygnięte zostały trzy przetargi, na modernizację świetlicy w Szyplowie, przetarg na wymianę sieci oraz modernizację stacji wodociągowej w Chociczy, oraz przetarg na urządzenie Parku „Zdroje”. Przetargi cieszyły się ogromnym zainteresowaniem, a na każdym z nich było po dwadzieścia firm. „Zdroje” poszły po cenie o połowę niższej niż wyceniona, sprawa się uprawomocnia, wygrała firma pana Janickiego, którego ostatnim dziełem jest rynek w Książu. Zadania związane z wymianą sieci i modernizacją stacji w Chociczy wygrały te same firmy, które robiły Nowe Miasto, wymianą sieci zajmie się firma „Drobud” a modernizacją hydrofornii firma „Hydro-Marko” z Jarocina, modernizacją firma z Wilkowyi. Wszystkie zadania będą realizowały firmy z powiatu Jarocińskiego. Wójt informował dalej, że rozliczyliśmy i pieniądze wpłynęły na konta, jeżeli chodzi o projekt nowomiejski i sieć w Komorza wysokości 2,5 miliona zł., rozliczona w pełni została również oczyszczalnia w Chociczy, z której pieniądze już spłynęły. Rozliczamy obecnie Dębno, na które również dokumenty są już poprawiane i przygotowywane. Wójt informował dalej, że pozytywnie wypadła kontrola Nordic Walking, oraz kontrola szlakiem zabytków, za które pieniądze niebawem spłyną. Zgodnie z sugestiami z Komisji zostały dokonane regulacje w oświacie, w stosunku do pracowników obsługowych. Na następnej Komisji będziemy rozmawiać o wynagrodzeniach Sołtysów, a decyzję podejmiemy na sesji lutowej. W kwestii tej musimy przygotować zakresy obowiązków i czy na prośbę Sołtysa Wincentego Pawelczyka wliczyć kwotę za roznoszenie nakazów podatkowych do miesięcznej diety Sołtysów. Musimy mieć pewność, że nakazy podatkowe dotrą do adresatów, dlatego musimy mieć pewne obowiązki sprecyzowane na piśmie. W kwestii boiska w Klęce nic jeszcze nie rozstrzygnęliśmy, jest pomysł boisko ze sztuczną trawą, ale będziemy rozmawiać o tym na najbliższej Komisji. Następnie Wójt informował, że nie zostaną podniesione opłaty za wynajem świetlic wiejskich, z wyjątkiem świetlicy w Boguszynku gdzie, opłata zostanie podniesiona minimalnie. Zostanie wprowadzona opcja, że standardowo wynajem świetlicy np. na imprezę weselną to dwa dni, a nie cały tydzień i wtedy za każdy dzień będzie dodatkowa opłata. Wójt zwrócił się do Sołtysów z prośbą, aby informację którą otrzymali o nowych terminach składania wniosków paliwowych, rozpowszechnić na terenie swoich sołectw.

Ad. 8. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały Radni dostali na Komisji wspólnej, mając możliwość zapoznania się z nim. Projekt uchwały zakłada zamianę nieruchomości w miejscowości Rogusko, do uchwały Radni otrzymali obietnicą przez Wójta mapkę sytuacyjną. Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez pana Wójta.

► Wójt informował, że zamiana jest na wniosek osoby prywatnej i że Gmina z tej zamiany dostaje parę metrów więcej niż oddaje. Gmina z tej zamiany zyskuje grunt pod wałem, oraz drogę obok wału, bo tak się złożyło że od piętnastu lat po modernizacji wałów, gruntu pod wałami nie wykupiono. Wnioskodawcy zależało na kawałku gruntu, który rozdziela jego dwie nieruchomości, w tej sytuacji każdy zyskuje, Gmina bo rolnicy mają zapewniony dojazd do swoich pól, oraz wnioskodawca, bo ma scaloną swoją nieruchomość. Jeżeli w przyszłości dojdzie do wykupu gruntów przez Państwo, to Gmina weźmie pieniądze za ten grunt pod wałem, po będziemy stroną w transakcji wykupu ziemi.

► Przewodniczący zapytał, czy nabywca gruntów pan Zys planuje na tych terenach jakieś inwestycje.

► Wójt odpowiedział, że na tym terenie jest projekt większego budynku mieszkalnego, który być może będzie związany z agroturystyką.

► Radny Mroziński zadał pytanie, czy zamieniając się tymi gruntami, nie złamiemy prawa wodnego, które mówi że 6 metrów brzegu wodnego jest ogólnodostępne.

► Wójt odpowiedział, że to nie zmienia faktu bo my nadal jesteśmy właścicielem tych gruntów przy wale. Wnioskodawca ma dostęp do brzegu, my również mamy dostęp do brzegu, a dalej jeśli chodzi o jakieś przedsięwzięcia jest to uzgadniane z Zarządem Gospodarki Wodnej, bo rzeka to jest już państwowe mienie.

► Radny Mroziński pytał dalej, czy zamieniając grunty nie złamiemy prawa wodnego, bo właściciel prywatny może zagrozić dojście do Warty i czy podejmując decyzję, nie będziemy mieć tej uchwały zaskarżonej.

► Wójt informował Radnego, że ktoś dostając warunki na zagospodarowanie działki, całe przedsięwzięcie musi mieć uzgodnienia Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu.

► Radny Mroziński informował dalej, że nie ma zastrzeżeń że zamieniamy grunty, tylko czy ta uchwała będzie zgodna z prawem.

► Wójt odpowiedział, że nie sądzi aby były jakieś problemy, bo te grunty mają akty własności i pozwalają na wolny dostęp do rzeki.

Po przeprowadzonej analizie i informacji Wójta, Przewodniczący zaproponował głosowanie uchwały.

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”.

◆ Uchwała Nr XVI/116/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 stycznia 2012 r. wraz z uzasadnieniem i mapką sytuacyjną, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 9. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą na 2012 rok.

Przewodniczący Janusz Janicki przypomniał, że po stwierdzeniu quorum dotarł Radny Zenon Roszyk, więc obecnych jest 13 Radnych. Następnie Przewodniczący poinformował, że projekt kolejnej uchwały dotyczy Planów Pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy i na podstawie tych planów powstał Plan Pracy Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą na rok 2012. Tematy które interesują szersze grono, zostały ujęte w Planie Pracy całej Rady, natomiast zagadnienia wymagające bardziej burzliwej dyskusji będą przedstawiane na połączonych Komisjach.

Po stwierdzeniu, że nie ma pytań co do projektu tej uchwały, Przewodniczący zaproponował podjęcie uchwały.

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”.

◆ Uchwała XVI/117/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą, z dnia 26 stycznia 2012 r., wraz z załącznikami, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 10. Interpelacje Radnych.

Przewodniczący Janusz Janicki poinformował, że spłynęła jedna interpelacja, po uzgodnieniach z osobami które interpelację złożyły, ustalono że przedstawia ją pani Julia Rzepka i pan Juliusz Twardowski.

Radna Julia Rzepka odczytała treść interpelacji, która stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący, po odczytaniu interpelacji informował, że spłynęła na ręce Przewodniczącego i dalej trafiła do adresata Wójta Aleksandra Podemskiego, który udzieli odpowiedzi ustnej, lub pisemnej w ustawowym terminie 21 dni.

● Radny Juliusz Twardowski informował, że celem wniesionej interpelacji jest głównie to, aby mobilizować podwładnych pana Wójta, a zwierzchników szeregowych pracowników

Gminy. Dzięki temu uniknęlibyśmy często niepotrzebnych spięć i nadmiernie rozbudowanej dyskusji jak dzisiaj. Wtedy mielibyśmy krótką piłkę, jeżeli Wójt i Komisja Rady Gminy nie będzie zadowolona z działań danego Kierownika i Dyrektora, jest ogłaszany konkurs. Jeśli zgłosi się ktoś lepszy, bo nie ma ludzi niezastąpionych, są tylko lepsi i gorsi, a obecni Kierownicy i Dyrektorzy też pozyskali swoje stanowiska w wyniku konkursów, więc musieli się czymś wykazać. Radny informował dalej, że powinniśmy mieć możliwość wyboru coraz lepszych kadr, motywowania i weryfikacji tego co się dzieje, aby Rada miała bardziej realny wpływ na działania w Gminie.

◆ Interpelacja Radnej Julii Rzepki, oraz Radnego Juliusza Twardowskiego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 11. Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący odczytał pismo, które otrzymał od proboszcza Dębna z podziękowaniami za wszelką udzieloną pomoc, poradę, życzliwość i wsparcie finansowe w kwocie 20 000 zł, na remont dachu kościoła w Dębnie.

Następnie Przewodniczący informował, że wszyscy obecni otrzymali Plan Pracy Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą na 2012 rok. Terminy i tematyka zostaną w dużej mierze zachowane i realizowane w poszczególnych miesiącach, na posiedzeniach wspólnych Komisji i Sesjach Rady Gminy. Kolejny Przewodniczący poinformował o piśmie Sołtysa Wincentego Pawelczyka w sprawie wynagradzania Sołtysów, które będą analizowane i dyskutowane, oraz o piśmie Stowarzyszenia Pomocy „SOS” w sprawie, przyznania pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu.

◆ Pismo Sołtysa Wincentego Pawelczyka, oraz pismo Stowarzyszenia „SOS” stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący po przedstawionych informacjach zaproponował przejście do wolnych głosów.

► Radna Julia Rzepka zapytała Wójta, o kwestię autobusów czy coś w tej sprawie się zmieniło, czy most na Warcie po trzęsieniu ziemi nie powinien być poddany sprawdzeniu przez specjalne służby, czy wspomozemy Klęce bo runął tam spory fragment muru, oraz czy zorganizujemy spotkanie z panią Dyrektorką Szkoły w sprawie budowy boiska w Klęce. Informowała, że odbyła rozmowy z panią Dyrektorką i zmieniła zdanie co do boiska i uważa, że w tej sprawie dobrze byłoby się spotkać.

► Wójt odpowiedział Radnej, odnośnie kursowania autobusów mamy deklarację, że na koniec miesiąca będzie znana sytuacja co do kursów na poszczególnych liniach i czy będzie możliwość przywrócenia linii przez Chwałęciny i Kolniczek. Sytuacja nie jest dobra, to są prywatne linie które chcą zarabiać. Nie możemy uruchomić publicznej komunikacji bez odpowiednich zgód i nie ma możliwości, że prywatny przewoźnik będzie jeździł, a Gmina za to zapłaci. Trzeba by sporządzić specjalny program regulujący transport w Gminie, bo w końcu sytuacja sprowadzi się do tego, że gmina będzie musiała dokładać do transportu. W tej chwili nie ma innego przewoźnika, oprócz JLK, który jest zainteresowany wejściem na nasz rynek. Sytuacja będzie monitorowana i jak będą jakieś nowe informacje, będą przekazywane na bieżąco. W kwestii przewróconego muru w Klęce od strony Żerkowskiej Wójt informował, że ogromne drgania przenoszone z ruchliwej drogi oraz uskok w tym miejscu, doprowadziły do tego i że trzeba będzie go odbudować, albo zabezpieczyć. W kwestii mostu na Warcie Wójt informował, że sprawa stanu mostu po trzęsieniu leży w gestii odpowiednich służb i na pewno jest to monitorowane.

► Radny Zenon Roszyk informował, aby zaproszenie na Komisję i Sesję było w formie jednej kartki wraz z porządkiem.

► Przewodniczący odpowiedział, że jeśli to wystarcza to oczywiście będzie wysyłana jedna kartka.

- ▶ Sołtys Grzegorz Gogulski zapytał, co dalej z gruntem pod sklep w Kłęce bo był jakiś przetarg, a teraz jest cisza.
- ▶ Wójt odpowiedział, że odbył się jeden przetarg, kolejny przeceniono o 60 %, bo tyle można było przecenić i też bez rezultatu. Trzeba znów zrobić nową wycenę i spróbować sprzedać działkę, ale rynek nieruchomości jest obecnie bardzo trudny.
- ▶ Radny Zenon Wojciechowski pytał Wójta w imieniu mieszkańców, oraz użytkowników drogi, kiedy będą robione ulice Leśna i Wiejska w Boguszynie.
- ▶ Wójt odpowiedział, że w tej chwili nie odpowie na pytanie, bo każdy wie jaka jest obecnie sytuacja w inwestycjach drogowych. Aby jakiś krok w tej sprawie poczynić, musielibyśmy zrezygnować z wielu innych rzeczy, albo zrobić w tym zakresie drastyczne pociągnięcia.
- ▶ Radny Artur Borkowski zapytał, czy odnośnie jego projektu wynagradzanie Sołtysów będzie się do tego wracać.
- ▶ Wójt odpowiedział, że będzie to omawiane na Komisji bo to będzie do Sesji budżetowej w lutym.
- ▶ Przewodniczący dodał, że kwestia ryczałtu dla Sołtysów, jak i projekt nagradzania Sołtysów, będzie omawiany na Komisji i prosił Radnego Borkowskiego o przypomnienie się w tej sprawie.
- ▶ Wójt informował, że na Komisji będą omawiane dwie sprawy, jedna pilna związana z dostarczaniem nakazów płatniczych.
- ▶ Radny Pawelczyk, odniósł się do skomplikowanej sytuacji, iż w stosunku do Sołtysów będących Radnymi nie można zastosować umowy zlecenia na rozniesienie nakazów podatkowych. Przedstawił propozycję, aby kwotę, którą Sołtysi mają otrzymać za rozniesienie nakazów podatkowych, podzielić na 12 miesięcy i doliczyć do ryczałtu, jaki Sołtysi otrzymują co miesiąc. Będziemy mieć czystą sytuację, a Sołtysom proporcjonalnie do ilości nakazów zwiększy się wynagrodzenie, ponieważ nie będzie trzeba od ryczałtu nic odprowadzać. Radny przedstawił propozycję i pozostawił Radzie i Sołtysom do rozpatrzenia. Radny dodał, że czy jest umowa zlecenia czy nie, rozniesienie nakazów podatkowych jest obowiązkiem Sołtysa i dlatego będzie to zrealizowane.
- ▶ Wójt informował, że nakazy płatnicze może roznosić Poczta, urzędnik Urzędu Gminy, lub Sołtys. Tylko te dwie osoby mające status funkcjonariusza publicznego mogą roznosić nakazy. W propozycji Sołtysa Pawelczyka chodzi o to, aby każdy Sołtys oprócz tego co ma dzisiaj, miałby naliczoną kwotę, którą w ubiegłym roku dostał za noszenie podatków, podzieloną przez dwanaście. W takim przypadku wynagrodzenie każdego Sołtysa będzie inne, w zależności od wielkości sołectwa, ale trzeba też będzie stworzyć taki zakres obowiązków Sołtysa, w którym to będzie miał ujęte. Radni muszą w tej sprawie podjąć decyzję.
- ▶ Radny Wincenty Pawelczyk dodał, że pozbawienie Sołtysów roznoszenia nakazów podatkowych, to pozbawienie kontaktu z mieszkańcami, czyli istoty istnienia sołectwa. To jedyna okazja kontaktu z mieszkańcami, którzy mogą przelać swoje żale i zwrócić uwagę na różne problemy.
- ▶ Przewodniczący informował, że Rada ani Wójt nie chcą pozbawić Sołtysów możliwości roznoszenia nakazów, chcą aby nadal Sołtysi to robili. W sprawie tej musimy znać zdanie wszystkich Sołtysów, bo wiadomo że bardziej ta sprawa dotyczy Sołtysów będących Radnymi, niż wszystkich Sołtysów.
- ▶ Sołtys Agnieszka Król informowała, że jest to sprawa do przedyskutowania, oraz odniosła się do Planu Radnego Borkowskiego o wynagradzaniu Sołtysów i prosiła o spotkanie z Sołtysami i rozmowy o tej formie wynagradzania. Pani Sołtys przedstawiła swoje wątpliwości, które dotyczyły na przykład porównania pracy Sołtysów z długoletnim stażem, a młodych radzących sobie lepiej z Funduszem Sołeckim, co jest zrozumiałe, czy na przykład sprawa Radnych będących Sołtysami w kwestii, co robią jako Radni a co jako Sołtysi, oraz

sprawa poświęcania swojego czasu na pracę dla Sołectwa, w sytuacji gdy jedni Sołtysi pracują zawodowo a inni mają więcej wolnego czasu.

► Przewodniczący informował panią Sołtys, że nie chodzi tutaj o rozliczanie czy ocenę Sołtysów i dodał, że jeśli chodzi o konsultacje każdy, również Sołtys może przyjść na Komisję, tym bardziej że w lutym będzie omawiany projekt Radnego Borkowskiego.

► Radny Artur Borkowski informował, że absolutnie w projekcie nie chodzi o ocenianie osoby Sołtysa tylko jego działalności. Radni i Sołtysi dostali projekt na ostatniej sesji, celem zapoznania i przedstawienia swoich uwag. Projekt ma służyć tylko i wyłącznie, aby wynagrodzić dodatkowo pracę Sołtysów, aby mieli większą motywację.

► Przewodniczący poinformował, że Sołtysi dostaną imienne zaproszenia na Komisję w lutym, oraz dodał że proponuje, aby nagrodą dla Sołtysa był Dyplom i nagroda rzeczowa dla sołectwa a nie indywidualna dla Sołtysa.

► Radny Borkowski dodał, że Plan wynagradzania jest jego propozycją i czeka na uwagi i sugestie w tej sprawie, bo jest to Plan otwarty. Jeśli konstrukcja będzie ostateczna, dopiero projekt zostanie poddany pod głosowanie.

► Radny Jacek Nyczke informował, czy grozi nam zmiana granic Gminy, bo jadąc do Jarocina można zauważyć duży baner wyborczy jednego z kandydatów na Burmistrza Jarocina, stojący w Wolicy Pustej. Czy to oznacza że Gmina Jarocin, chce Wolice Pustą przyłączyć do swojej Gminy, czy wynika to z niewiedzy ludzi, którzy powiesili baner, gdzie się kończy Gmina Jarocin a zaczyna Gmina Nowe Miasto.

► Przewodniczący skomentował, że na pewno nie oddamy Wolicy Pustej.

► Radna Julia Rzepka informowała, że III Dni Ziemi Nowomiejskiej, sport na zdrowie, pożegnanie lata 2011 – bo tak nazywa się ta impreza, którą w zeszłym roku 2011 robiło Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Nowomiejskiej wraz z Sołtysiem Wincentym Pawelczykiem, zostało nominowane do wydarzenia roku tzw. Sulisławów, organizowanych przez Gazetę Średzką, a pani Sławomira Połczyńska z Folwarku Konnego Hermanów, do osobistości roku 2011. Radna poprosiła o głosy, które można oddawać na kuponach dostępnych w Gazecie Średzkiej.

► Sołtys Janusz Matuszak zwrócił uwagę, aby w razie złych warunków atmosferycznych posypać piaskiem ze solą krzyżówkę w Komorzy

► Wójt informował, że jest to droga powiatowa, ale w razie potrzeby krzyżówka będzie posypana.

► Radny Powiatowy Stefan Kominek zapytał Wójta, na czym stanęło przejęcie świetlicy w Skoraczewie i czy jest jakiś postęp w tym temacie.

► Wójt odpowiedział, że na razie przejęliśmy jedynie lokal biblioteki w Chociczy i tutaj po tylu latach, sprawa jest zakończona. W przypadku Skoraczewa dopatrzona się, że w tym budynku co sala znajduje się sklep i znów sprawa utknęła w martwym punkcie.

► Radny Powiatowy Kominek zapytał jeszcze, czy jest jakieś wyjście z tego.

► Wójt odpowiedział, że przekazywanie mienia agencji gminom obecnie wygląda inaczej niż kiedyś, gdzie do przejęcia wystarczyło wskazanie celu publicznego, teraz musi być jeszcze zgodne z zagospodarowaniem przestrzennym i dlatego są ogromne problemy z przejmowaniem mienia, nawet w bardzo słusznej sprawie.

► Kierownik OPS Danuta Halek-Wielgosz zapytała w imieniu swojego personelu, czy Radni brali pod uwagę podwyżki płac personelu w Ośrodku Pomocy Społecznej, jak również w innych jednostkach organizacyjnych Gminy. Zgodnie z planami budżetowymi na bieżący rok, od września płace mają być wyższe o 3,8 %, inna jednostka już od stycznia dostała podwyżkę i dlatego uważa, że jest to niesprawiedliwe, z uwagi na to że pracownicy są dociążeni, zwłaszcza socjalni, pełniący dyżury całodobowe, w zasadzie za darmo. Kierownik OPS dodała, że jest to daleko nie w porządku pozostawienie tylko jednej grupy uprzywilejowanej, co poddaje pod rozważenie.

- ▶ Przewodniczący odpowiedział, że na dzień dzisiejszy, pracownicy obsługi placówek oświatowych otrzymali od 1 stycznia podwyżkę 5 %, natomiast pozostali pracownicy jednostek samorządowych mają przewidzianą podwyżkę w kwocie 3,8 % od września. Może będzie wola powrócić do tego tematu.
- ▶ Pani Kierownik dodała, że ma nadzieję bo inaczej wystosuje odpowiednie pismo, nie zrobili tego do tej pory licząc na zrozumienie Rady w stosunku do wszystkich placówek, a nie traktowanie wybiórcze jednej grupy zawodowej.
- ▶ Przewodniczący dodał, że być może w przyszłym roku będzie sytuacja odwrotna.
- ▶ Dyrektor GOK Maciej Kuderczak informował, o zabawie samorządowej 21 stycznia zapraszając wszystkich, oraz nawiązał do wcześniej poruszanego tematu, odnośnie bajora wody stojącego na ulicy Strzeleckiej. Pan Maciej zadał pytanie, czy są jakieś plany żeby to wyrównać bo po prostu przejść nie idzie.
- ▶ Wójt w odpowiedzi informował, że po wylaniu paska asfaltu nic nie ogranicza odpływu wody z tego newralgicznego punktu, deszczówki są wyżej i bez naprawienia odprowadzenia deszczówki nic nie pomoże. Wójt dodał, że nie wie co odpowiedzieć bo codziennie słyszy pytania co z ul. Bednarską, co z Kilińskiego, co z parkingiem naprzeciw pana Ciamulskiego, co z Wiejską. Jedynym wyjściem jest sprzedać hektary w Klęce i zrobić za to nakładki na drogi, ale jest też problem podwyżek bo nie wszyscy dostali, tylko z czego to wszystko zrobić. Może problem polega na tym, że jest za dużo pracowników i może Kierownicy powinni zwolnić, żeby dać zarobić więcej innym. W gestii Kierownika jednostki jest poprawienie warunków pracowników, bo dając podwyżkę może jednemu dać więcej a drugiemu mniej według zasług.
- ▶ Kierownik OPS dodała, że czuje się urażona, z uwagi na słowa pana Wójta, że jednemu można dać więcej, a jednemu mniej, a jedna placówka dostała więcej już od stycznia.
- ▶ Wójt odpowiedział, że uzasadnił swoją propozycję i poprosił żeby już do tego tematu nie wracać.
- ▶ Przewodniczący dodał na zakończenie, że rzeczywiście inaczej zostali potraktowani pracownicy obsługi i to jest tylko argument, dyskusja była szeroko, a w przyszłym roku Rada będzie pamiętać o pozostałych grupach zawodowych. Na zakończenie Przewodniczący dodał, że przychyła się do propozycji Wójta odnośnie sprzedania gruntów w Klęce, oraz podjęcia konkretnej decyzji na co przeznaczyć środki ze sprzedaży.

Ad. 12. Zamknięcie sesji.

O godzinie 19.10 Przewodniczący zamknął XVI Sesję Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą.

Protokołowała:
Podinspektor ds. Rady Gminy
Iwona Witczak

Zatwierdził:
Przewodniczący Rady Gminy
Janusz Janicki